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Cu aproape o jumatate de an in urma, prin luna mai, la Gradina Morii se contura un spatiu
amenajat pentru sport. Mai precis pe un teren plin de pietris si buruieni, dupa ce a fost turnat un
covor de asfalt, s-au ''nascut'' doua terenuri de baschet. ''Vina'' pentru acest lucru apartine unor
oameni care inteleg ce inseamna sportul in general si au vazut amploarea pe care baschetul a
luat-o in Sighetu Marmatiei. Cu sprijinul unora dintre autoritatile locale s-au cumparat stalpii si
panourile necesare. A urmat apoi trasarea celor doua terenuri, lucru care s-a facut cu materiale
donate sau achizitionate din bani proprii si prin voluntariatul unor parinti ai micilor baschetbalisti
de la BC ''EKO'' Sighet. In aproape o saptamana cele doua terenuri de baschet erau gata, ele
incepand a fi folosite partial inca din timpul aplicarii vopselei pe asfalt, unii copii si chiar adulti
nerezistand tentatiei de a arunca la cos!

Ulterior au aparut cateva banci pe marginea terenurilor, efort venit din partea autoritatilor locale,
banci care au fost foarte binevenite atat pentru cei care jucau baschet cat si pentru cei care
veneau sa priveasca jocul.

Pe toata durata anotimpului cald cele 4 cosuri de baschet au fost neincapatoare pentru numarul
mare de practicanti ai acestui sport, de multe ori se juca in numar de 10-15 persoane la un cos
pentru ca toata lumea sa aiba acces! 

Desigur, traim in Romania! Si acest lucru s-a vazut cand au inceput sa apara gauri in plasele de
la inele, semn ca unii, in pornirea de a-si arata talentul, au simtit nevoia de a se agata de ele. La
scurt timp au disparut aceste plase, probabil pentru ca au fost rupte de tot.

  

 Neplacut a fost cand intr-o zi, cineva a observat ca unul dintre inele se afla intr-o pozitie
nefireasca. Fusese pus la incercare de un individ care probabil vroia sa arate cum se face un
slam-dunk. Laudabila initiativa si toata stima daca i-a reusit asa ceva, dar inainte de a face asa
ceva ar fi trebuit sa se gandeasca ca acel cos de baschet nu era proprietatea lui si nici nu
platise pentru el. Trebuia sa se gandeasca ca mai sunt si altii care vor sa joace baschet in
conditii decente si nu le prea convine sa joace la un inel aproape smuls din panou.

Antrenorii de la BC ''EKO'' au reusit in scurt timp sa refaca acel cos pentru ca cei care doreau
sa joace baschet sa nu sufere mult timp din lipsa unuia.
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Iata ca acum, dupa 6 luni, lucrurile sunt putin mai tragice. Am dovedit inca o data ca suntem cu
cativa ani lumina in urma in ceea ce priveste gradul de civilizatie si bun simt si in ceea ce
priveste respectul fata de o proprietate publica. Niste persoane binevoitoare au gasit de cuviinta
ca 4 cosuri de baschet erau prea multe pentru acel teren de joc si au decis cu de la sine putere
sa desfiinteze doua dintre ele, mai precis au tras de doua dintre inele pana le-au rupt. Si acum
tac malc, in speranta ca nu vor fi trasi la raspundere pentru ca nu se stie cine sunt. Antrenorii de
la EKO Sighet au aflat cine sunt vinovatii, dar au decis sa nu ii traga la raspundere de aceasta
data. Cele doua inele vor fi schimbate tot pe cheltuiala lor si a autoritatilor locale, dar daca se va
mai intampla din nou acest lucru se va depune plangere la politie pentru ca cei vinovati sa
plateasca. 

Nu este normal ca un lucru facut cu cheltuiala, din bani putini, cu eforturi mari, prin actiuni
voluntare ale unor oameni ce inteleg insemnatatea sportului, sa fie distrus cu buna stinta de
anumiti indivizi care profita de faptul ca acest teren le-a fost pus la dispozitie in mod gratuit, ca
nu le-a fost ingradit accesul la joc in vreun fel. Trebuie sa ne formam bunul simt, trebuie sa fim
civilizati, trebuie sa ne asumam greselile facute. Trebuie sa invatam sa pretuim ceea ce este
gratuit, pentru ca atunci cand acel lucru gratuit va trebui platit vom stramba din nas si vom
deveni mofturosi. Dar nu vom constientiza ca exact comportamentul nostru necivilizat a facut ca
acel ''gratuit'' sa devina ''cu plata''!

BC ''EKO'' Sighet face apel pe aceasta cale la cei care folosesc aceste terenuri de baschet, sa
aiba un comportament civilizat, sa foloseasca cosurile de gunoi din apropiere pentru a arunca
resturile menajere, terenul de baschet este doar pentru baschet, nu este cos de gunoi. Aceasta
baza trebuie ingrijita si respectata pentru a putea fi folosita multa vreme de acum incolo. Nu
uitati ca aici a avut loc un concurs de streetball! Este pacat ca anul viitor sa nu se mai poata
desfasura un asemenea eveniment aici din cauza ca nu mai exista panouri, nu mai sunt inele,
bancile sunt rupte, etc.

 Asa au luat fiinta cele doua terenuri de baschet...

 Puteti viziona si aici:
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Iar acum asa arata...
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